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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nincs minden járásban levegőminőség-mérő 
készülék?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A telex.hu portálon megjelent „Jelentős levegőszennyezést hozott a rezsidémon, és csak nyeljük be
a  szálló  port„  című  cikk  arról  ír,  hogy  „a  rezsiválság  miatt  az  elmúlt  hat  hónapban  mind  az
önkormányzatok,  mind  a  lakosság  nagy  többségének  megszorító  intézkedéseket  kellett  hoznia,
ezzel  párhuzamosan  sokan  újra  a  szilárd  tüzelőanyagok  felé  fordultak,  ami  tovább  növelte
Magyarországon az amúgy is magas légszennyezettséget. A WWF friss kutatása szerint ez főként
Északkelet-Magyarországon és az Alföldön volt jellemző. Mindez azért problémás, mert becslések
szerint Magyarországon évente 13 ezer ember idő előtti elhalálozását okozza a döntően fűtésből
eredő magas szállópor-koncentráció”:

„Az öt évvel ezelőtti  kutatáshoz képest viszont az energiaszegénység kérdésében rosszabb lett  a
helyzet, pedig ez már eddig is jelentősen meghaladta az uniós átlagot. Az energiaválság hatására a
szilárd tüzelőanyag felhasználása jelentősen megnőtt a kistelepüléseken. A válaszadók 70 százaléka
jelezte, hogy a településükön gyakoribb lett a fatüzelés, 25 százalékuk pedig a széntüzelés kapcsán
érzékelt növekedést.

Amíg eddig nagy átfedés volt az erdős területek és azon települések között, ahol a lakosság nagy
része  eddig  is  tűzifát  használt,  ez  az  energiaválság  hatására  már  közel  sincs  így.  Elsősorban
Északkelet-Magyarországon nőtt meg a fatüzelés, míg a széntüzelés Békés, Heves és Jász-Nagykun-
Szolnok vármegyében terjedt el leginkább.

(…)

A WWF kutatása szerint 2017-hez hasonlóan a válaszadó önkormányzatok közel fele nem tekintette
problémának  a  fűtési  szezon alatti  légszennyezettséget,  de  ahol  igen,  ott  jelentős  átrendeződés



történt: míg 2017-ben tizedük szerint jelentett súlyos problémát a légszennyezettség, az idei télre
vonatkozóan ez az arány már 25 százalék volt.

Azoknak a településeknek a 80 százaléka, ahol a légszennyezettséget az átlagosnál magasabbnak
ítélték meg a polgármesterek, ott jelezték, hogy igényt tartanának légszennyezettség-mérőre. Ennek
a kérésnek a kielégítése már csak azért is fontos lenne Harmat Ádám szerint, mert „az országos
levegőminőséget mérő hálózat mindössze 54 ponton mér folyamatosan az országban, tehát vannak
olyan  járásnyi  területek,  ahol  nincsen  semmilyen  levegőminőség-mérő.  Mindig  Sajószentpétert
szokták emlegetni rossz példaként, ahol rosszabb a levegő minősége, mint mondjuk Kínában, de ott
van  ilyen  mérőpont.  Viszont  a  Sajó  völgyében  több  más  településen,  illetve  a  Hódos-patak
völgyében vagy sok Ózd környéki településen nincs, és emiatt nem is tudunk pontos adatokat arra
vonatkozóan mondani, hogy a mostani fűtésszezonban mennyivel nőtt meg a légszennyezettség.”

 

Kérdezem Önt:

Miért nincsen minden járásban levegőminőség-mérő készülék?

 

Budapest, 2023. május 17.
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Dr. Vadai Ágnes
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